
Launkalnes pagasta iedzīvotāju padome 

Protokols Nr.1/2025 

 

Norises laiks: 2025.gada 20.februārī plkst.18.00 

Norises vieta: Launkalnes pagasta pārvalde, Ezera iela 2A, Launkalne 

 

Piedalās:  

Iedzīvotāju padomes locekļi: Ināra Grundāne, Signe Baltere, Baiba Šķērīte, Tālis 

Balters un Jānis Liniņš, pagasta pārvaldes vadītāja Liene Gūtmane, deputāts Elgars 

Felcis, bāriņtiesas locekle Ramona Ozoliņa, bibliotekāre-lietvede Zanda Rasimesa, 

saimniecības vadītājs Māris Liniņš 

 

Darba kārtība: 

1.2025.gada darbības plāns 

2.Iespējas finanšu piesaistē  

3.Pasākumu organizēšana 

4.Dalība LFF Dialoga apļos 

5.Smiltenes novada Iedzīvotāju padomju forums  

6.Launkalnes pagasta budžets 

7.Pārmaiņas Tautas namā – ietekme un iespējas  

8.Citi jautājumi 

 

1.Dalība LFF Dialoga apļos 

Signe Baltere informē, ka 4.aprīlī plkst.18.00 Launkalnē notiks "Dialoga apļu" sarunas 

ar iedzīvotājiem notiek par Latvijas nākotnes attīstību līdz 2050. gadam. Dialoga apļi 

par Latvijas nākotni februārī, martā un aprīļa sākumā notiks vismaz 22 Latvijas vietās 

– ciemos, pagastos un pilsētās – sadarbībā ar vietējām kopienām, vietējām rīcības 

grupām, biedrībām, uzņēmējiem, izglītības iestādēm un pašvaldībām. Sarunu mērķis ir 

iniciēt diskusijas par valsts un sabiedrības nākotni, stiprināt pilsoņu iesaisti lēmumu 

pieņemšanā, noskaidrot iedzīvotāju viedokļus un pieredzi, kā arī veicināt savstarpēju 

izpratni un cieņu starp dažādiem cilvēkiem un grupām, saglabājot cilvēcisko saikni un 

veidojot kopīgu redzējumu. 

 

2. Launkalnes pagasta budžets 

Pagasta pārvaldes vadītāja Liene Gūtmane informē, ka turpinās ūdens un kanalizācijas 

projektēšana. Projekts skar Līvānu māju un jaunā apbūves gabala teritoriju. Sanākušie 

padomes locekļi un iedzīvotāji izrāda interesi ar projektu un vērš uzmanību, ka 

nepieciešama papildus komunikācija ar iedzīvotājiem, informēt, ka projekta ietvaros 

paredzēta maģistrālā ūdensvada izviešana, kurai klāt būs jāpieslēdzas pašiem. L. 

Gūtmane informē, ka vienu no trīs projekta risinājumiem izvēlējās Smiltenes NKUP 

speciālisti. Dalībnieki vienojas, ka nepieciešama iedzīvotāju tikšanās ar Smiltenes 

NKUP par projekta sasniedzamajiem mērķiem.  

 

Pagasta pārvaldes vadītāja norāda, ka šogad jāturpina risināt jautājumus ar Launkalnē 

esošo kūtiņu nojaukšanu. Daļa no tām jau ir demontētas un jāturpina risināt šis 

jautājums.  



L. Gūtmane vērš uzmanību, ka šī gada budžetā ir paredzēta laternu uzlikšana no 

Akmens tilta līdz valsts ceļam, kā arī ceļa daļai - dubultās virsmas apstrāde. Iedzīvotāji 

ierosina, ka konkrētajā posmā varētu ieplānots arī soliņu izvietošanu, lai iedzīvotājiem 

būtu saistoši šeit doties. Ja atļaus finansējums, tad dubultās virsmas apstrādi varēti veikt 

arī uz Rauziņas ceļa līdz zīmei. Sarunas laikā tiek apspriests arī citu tuvumā esošu 

būtisku ceļu liktenis, piemēram, ceļu posma Launkalne - Drusti uzlabošana.  

 

Pagasta pārvaldes vadītāja, ka arī Silvā paredzēta laternu uzstādīšana Ziķeru ielā, taču 

sākotnēji jāatrisina kopīgie  jautājumi ar Akciju sabiedrība "Latvijas valsts meži".  

 

L.Gūtmane norāda, ka viens no šī gada projektiem ir arī nepieciešamība skolas teritorijā 

sakārtot lietus un kanalizācijas novadīšanu. Projekta aptuvenās izmaksas ir samērā 

augstas, tādēļ nepieciešamas rast vislabāko risinājumu. Materiāli varētu maksāt ap 

Materiālos 10 000 EUR, savukārt projektēšana ap 20 000 EUR.  

 

3.Citi jautājumi 

Sarunas laikā tiek apspriests lauku skolu liktenis, kā arī izaicinājumi laukos kopumā. 

Ramona Ozoliņa vērš uzmanību uz nepieciešamību pārskatīt dažādus saimnieciskus 

jautājumus, piemēram, pēc kāda principa ciematā deg laternas, iespējas uzturēt kārtību 

Lizdoles pludmalē, pagasta darbinieku izveidotās piknika vietas uzturēšanu. R. Ozoliņa 

interesējas arī par feldšerpunktu. Pagasta pārvaldes vadītāja informē, ka aprīlī telpās 

tiks uzsākts remonts un tad turpinās sarunas ar uzrunāto dakteri.  

 

Zanda Rasimesa sarunā ar deputātu E.Felci diskutēja par bibliotekāra un lietvedības 

pienākumu apvienošanu un norāda, ka šis nav loģisks lēmums, jo darbības jomas ir 

pārāk atšķirīgas. Viņa vērš uzmanību uz iespējām, kas būtu bijušas daudz loģiskākas, 

piemēram, kultūras darbinieka un bibliotekāra apvienošana, savukārt lietvedības 

funkciju varētu veikt pagasta pārvaldes vadītājs.  

 

4. Pārmaiņas Tautas namā – ietekme un iespējas  

Liene Gūtmane informē, ka uz vakanto Launkalnes tautas nama vadītāja amatu bija 

pieteikušies divi kandidāti, taču abi diemžēl neizvēlējās strādāt šeit.  

 

Signe Baltere norāda, ka šogad pagastā ir paredzēti vairāki svētki, kuriem jau ir 

paredzēts finansējums, piemēram, Launkalnes kopienas svētki un Silvas vārda diena. 

Vēl ir ideja, ka Launkalnē varētu organizēt Mājas kafejnīcu un savākto naudu ziedot 

kādam kopīgam mērķim, piemēram dabas takas attīstībai.  

 

Papildus finansējuma piesaistei interesentiem ir iespēja iznomāt telpas Launkalnes 

pagasta Tautas nama 2.stāvā.  

 

 

Sēdi vadīja: Signe Baltere 

Sēdi protokolēja: Baiba Šķērīte 


